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摘要摘要摘要摘要： 

采用辐照杂交1代干种子成功选育出杂交糯稻恢复系糯恢6211,该恢复系性状稳定、抗逆性强、恢复力好、配合力
高,于2010年春通过贵州省级田间技术鉴定。该恢复系与N2A所配组合糯优6211在贵州省2008年区试糯稻组中单

产8335.5kg/hm
2
,比对照龙虎禾增产21.5%,2009年区试糯稻组中单产8230.5kg/hm

2
,比对照龙虎禾增产

19.54%,于2010年7月通过贵州省品种审定委员会审定。 
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GLUTINOUS RICE RESTORER LINE NUOHUI 6211 WITH HIGH COMBINING ABILITY 
AND MULTIPLE RESISTANCE BRED BY COMBINATION OF IRRADIATION AND CROSS 
METHODS
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Abstract: 

The glutinous rice restorer Nuohui 6211 was bred from the irradiation of the F1  seeds. The restorer has 

the characteristics of high stability of trait performance, highly resistant to biotic or abiotic stresses, 
and high combining ability. It has been passed the provincial evaluation of field performance test in 

spring of 2010. The hybrid rice Nuoyou 6211 between N2A and Nuohui 6211 yielded 8335.5kg/hm2  in 
2008 and 8230.5kg/hm2  in 2009 in the regional trial of Guizhou province in the glutinous rice group 
with yield increase by 21.5% and 19.54% respectively over the check variety Long Hu He. Nuoyou 
6211 was examined and approved to release by the Variety Examination and Approval Committee of 
Guizhou Province in July, 2010.
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